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Na osnovu clana 187 i 188 Poslovnika Skupstine Crne Gore, ministru poljoprivrede, sumarstva 
i vodoprivrede, gospodinu Vladimiru Jokovicu, postavljam sledece

POSLANICKO PITANJE:

§taje Vlada i Ministarstvo poljoprivrede, sumarstva i vodoprivrede kao resomo, ucinila po pitanju 
dodjele sirovine plavskim drvopreradivacima radi pokretanja finalne obrade drveta koja je 
dosadasnjom koncesionom politikom gotovo unistena?

Da !i ce biti pokrenute krivicne prijave protiv onih lica koja su zloupotrijebila i unislila piavske 
§ume kao sto je to suma Molike, sume iz odjeljenja devet, bez izvodackog projekta?

Obrazlozenje cu dati na sjednici.

U skladu sa Poslovnikom ocekujem 1 pisani odgovor.

^ ^ada^ronjic. /

Poslanica u Skupstini Crne Gore
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Klub poslanika Crno na bijelo

poslanica Suada Zoronjic, ovlascena predstavnica Kluba poslanika Crno na bijelo

POSLANICKO PITANJE

PoStovani predsjedni6e Vlade,

§ta planirate da ucinite da drzavne instilucije rade transparentno i budu servis gradana koji su 
najvazniji resurs ove zemlje?
Takode, najavljeni Zakon o uduzimanju imovinske korisii siecene krimimlnom djelalmscu]Q 
po poslednjim informacijama u zavrsnoj lazi. Da li i u kojoj mjeri mislite da mozete vratiti 
poljuljano povjerenje gradana u instilucije i drzavu?

ODGOVOR

Uvazena poslanice Zoronjic,
Nova Vlada je po prvi pul u istoriji otvorila svoje sjednice za javnost, sto je prvi od pokazatelja 
da je transparentnost u radu jedan od prioriteia. Ova Vlada ima cilj da gradani budu od samog 
pocetka upoznati sa procesom donoscnja svake odluke koja je od znacaja za Cmu Goru. 
Transparentost u radu izvrsne vlasti mora biti pravilo kako bi se na direktan nacin vrsila 
kontrola u radu drzavne sluzbe od strane nosilaca suvereniteta. Sa pozicije predsjednika Vlade, 
podslicem svakog ministra da svoj rad ucini javnim u najvecoj mogucoj mjeri kako bi se i na 
taj nacin dodatno doprinijelo demokratizaciji drustva.

Cinjenica je da u ovom trenutku javna uprava nije dovoljno odgovarajuci servis gradana. 
Ostvarivanje prava na Slobodan pristup informacijama i postojanje velikog broja slucajeva 
„cutanja administracije" je izazov sa kojim se javna uprava suocavala u prethodnom periodu. 
Upravo su unapredenje otvorenosli javne uprave i dosljedna primjena standarda inkluzivnog i 
transparenmog kreiranja javnih politika okosnica reforme sistema javne uprave u Cmoj Gori, 
a uz sprovodenje digitalne transformacije ova reforma treba da obezbijedi boiji kvalilel usluga 
i politika za gradane.
Pravni osnov za otvaranje podataka u posjedu javne uprave nalazi se u Zakonu o slobodnom 
pristupu informacijama. Vlada Crne Gore ce u narednom periodu ponovo razmotriti Predlog 
zakona o izmjenama i dopunama Zakona o slobodnom pristupu informacijama koji je ranije 
povucen iz skupstinske procedure. Ovim Predlogom zakona ce na cjelovit nacin biti uredena 
pitanja od znacaja za djelotvoran nacin i postupak ostvarivanja prava na pristup informacijama, 
kao i obaveza drzavnih organa na proaktivno objavljivanje informacija. Izmjenom postojeceg 
zakonodavnog okvira stvorice se uslovi da se pravo na pristup informacijama oslvaruje
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kvalitelnije i cfikasnije, sto ce svakako doprinijeti brzem razvoju demokratskog sistema u 
kojem ce gradanin postati aktivan subjekt svih drustvcnih procesa, koji na odgovoran nacin 
ucestvuje u javnim poslovima i ostvaruje svoje interese kroz otvoren i transparentan sistem.
Ucesce Cme Gore u globalnoj inicijaiivi Partnersivo za otvorenu upravu istice povecanje 
transparentnosti javne uprave kao preduslov za jacanje povjerenja gradana u institucije i 
intenziviranje komunikacije sa gradanima uopste, cemu sustinski doprinosi otvaranje podataka. 
Kroz ovu inicijalivu Cma Gora promovise multilateralnu saradnju, podrzava i pomaze razvoj 
otvorenosti, transparentnosti i odgovornosti uprave kroz otvorenu saradnju predstavnika 
drzavne uprave, prvenstveno sa civilnim drustvom, ali i drugim segmcntima drustva s ciljem 
promocije povecanja transparentnosti, borbe protiv korupcijc i aktivnog ukljucivanja i 
osnazivanja ucesca gradana i civilnog sektora u kreiranju javnih politika.
Zadatak savremene javne uprave je da poboljsa eflkasnost i dostupnost javnih usiuga, 
pojednostavi administrativne procedure i postupke, poveca povjerenje gradana i njihovo ucesce 
u kreiranju javnih politika i obezbijedi znacajnc ustede za sve korisnike. U tom smislu ove 
godine ccmo napraviti dodatni iskorak uvodenjem novih servisa Ministarstva javne uprave, 
kao sto su kvalifikovani elektronski potpis i pecat, elektronski vremenski pecat, usiuga 
preporucene elektronske doslave. Novim Predlogom zakona o elektronskom dokumenlu kojim 
se propisuje obaveza institucija da prihvataju elektronski dokument, kao i uvodenjem 
digitalizovnog dokumenta i propisivanjcm usiova za njegovu pravnu valjanost, kao i postupak 
ovjere takvog dokumenta, doprinosi se dodatnom unaprcdenju pravnog okvira u ovoj oblasti, 
kako bi se kroz povecanje povjerenja u elektronski dokument stvorili uslovi za njegovu siru 
primjenu sto ce rezultirati razvojem novih elcktronskih servisa visokog nivoa sofisticiranosti. 
Ovaj Zakon ce se vrlo brzo naci na dnevnom redu Vlade.
Narocito apostroliramo cinjenicu da posveceno radimo na tehnoloskom osavremenjavanju 
jedinstvenog sistema za elektronsku razmjenu podataka kao i na stvaranju preduslova za 
kvalitetniju i dinamicniju razmjenu podataka koji se vode u razlicitim registrima. Stvaranjem 
modernije i inkluzivnije javne uprave najvise benelita ce osjetiti gradani kojima 6e biti stvoren 
ambijent da svoja prava putem razlicitih usiuga i kroz razlicite upravne postupke ostvare 
elektronski iz svojih domova, bez odlaska na saltere i arhive institucija.
U cilju podrske nasih gradana da lakse koriste elektronske usluge, jednako vazno bice i 
unapredenje digitalnih znanja i vjestina, a posebno paznju u tom smislu posvehcemo 
osjetljivim grupama gradana (starija populacija, osobe sa invaliditetom, RE populacija itd.)
U odnosu na drug! dio Vaseg pitanja, napominjem i da je jedan od pnoriteta rada Vlade Cme 
Gore borba protiv korupeije i jacanje zakonodavnih okvira po tom pitanju. Jo§ proslog 
septembra pravni tim koji su, izmedu ostalih, cinili evropskih eksperti, predstavnici tadasnjeg 
Ministarstva pravde, ljudskih i manjinskih prava i Kabinela potpredsjednika Vlade je zapoceo 
ovaj proces. U veoma kratkom roku, nakon manje od 4 mjeseca, Nacrt Zakona o izmjena i 
dopunama Zakona o oduzimanju imovinske koristi stecene kriminalnom djelatnoscu je poslat 
Evropskoj komisiji. Ministarstvu pravde je Pravna oejena Predloga zakona o izmjena i 
dopunama Zakona o oduzimanju imovinske koristi stecene kriminalnom djelatnoscu, od nasih 
evropskih partnera, dostavljena 26. maja 2022. godine. U dostavljenoj analizi Predloga zakona 
naglasene su veoma dobre namjere ernogorskog zakonodavea da uredi sistem oduzimanju 
imovinske koristi stecene kriminalnom djelatnoscu. Osim toga, lako je uociti da eksperti 
Evropske komisije na znacajan dio predlozenih rjesenja nijesu imali negativna zapazanja niti 
preporuke. S druge strane, dio radnog teksta je oeijenjen kao debar, uz preporuku da ga je 
potrebno pravno-tehnicki precizirati radi otklanjanja mogucih pogresnih tumacenja. Preporuke 
koje su date u cilju potrebe poboljsanja odredenih predlozenih rjeSenja u Pravnoj ocjeni



cijenimo kao dostavljene u dobroj namjeri na putu da nas postojeci sistem oduzimanja dodatno 
unaprijcdimo i uskladimo sa evropskom praksom. Uostalom, ovakva korespondencija i nacin 
rada nije poseban novitet i moze da posluzi samo kao debar primjer u nasoj komunikaeiji sa 
evropskim partnerima.
S tim u vezi, sa partnerima iz Delegacije Evropske unije kroz podrsku projekta EIJROL III u 
narednim danima obavice se sasianci sa ekspertima Evropske komisije koji su radili pravnu 
oejenu Predloga zakona. Na ovim sastancima domaci eksperti ce zajedno sa ekspertima 
Evropske komisije raditi na unaprjedenju teksta zakona.

Cilj jeste da Cma Gora dobije Zakon koji ce postujuci sve standarde dati organima za 
sprovodenje zakona biti primjenljivo orude za jacu i uspesniju borbu protiv kriminaia i 
korupeije. Ubijeden sam da cemo u narednom mjesecu pred poslanicima imati pomenuti 
predlog Zakona.

Zahvaljujem na paznji.
PREDSJEDNIK




